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KRÁSNÉ A POHODOVÉ PRÁZDNINY 
VÁM PŘEJE OBECNÍ ÚŘAD MOCHOV

Foto - Petra Hejnová



Vážení spoluobčané, 
už se nám blíží konec školního roku a za chvíli tady máme prázdniny, a to nejen
pro děti, ale i pro nás dospělé. V čase dovolených vám přeji mnoho odpočinku 
a načerpání nových sil.

Až se všichni vrátíme, 
můžeme se společně potkat 
na setkání občanů, které 
pro vás bude pořádat obec 
Mochov. Setkání je plánováno 
na 31. srpna na sokolském 
hřišti Na Hrázce. Pro menší 
děti bude připraven skákací 
hrad, pro ty větší bungee 
jumping. Po setmění se bude 
promítat česká komedie Ženy 
v běhu. Tato akce bude pro 
mochovské občany zdarma. 
Deky a dobrou náladu s sebou.

Všem přeji hezké prázdniny plné krásných zážitků a dobrodružství.

František Bouček – starosta

ÚVODNÍ SLOVO
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Z OBECNÍHO ÚŘADU
Zprávy ze Zastupitelstva obce konaného dne  25. 4. 2019

1.   Zastupitelstvo obce Mochov se seznámilo s plněním rozpočtu ke dni 31. 3. 2019 
a bere ho na vědomí.

2.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje poskytnutí fi nančních darů v této 
výši: Český kynologický svaz ZKO Mochov – 396: 5.000,- Kč; Smíšená 
organizace zdravotně postižených Čelákovice z. s.: 5.000,- Kč; Římskokatolická 
farnost Čelákovice: 4.000,- Kč; Domácí hospic Nablízku, z. ú.: 8.000,- Kč.

3.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje žádost Tělocvičné jednoty Sokol Mochov 
o poskytnutí dotace v celkové výši 210 000,- Kč dle § 10a odst. 3 zákona č. 250/2000 Sb.

4.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí 
dotace č. 1/2019 s Tělocvičnou jednotou Sokol Mochov v celkové výši 210 000,- Kč 
a pověřuje starostu obce podpisem této veřejnoprávní smlouvy.

5. Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje uzavření Darovací smlouvy 
k bezplatnému darování motorové stříkačky – STRATÍLEK obci Vyšehořovice 
a pověřuje starostu podpisem této darovací smlouvy.

6.  Zastupitelstvo obce Mochov v souladu s ustanovením § 84 odst. 2 písm. h) zákona 
č. 128/2000 Sb., o obcích (obecní zřízení), ve znění pozdějších předpisů, vydává Obecně 
závaznou vyhlášku č. 1/2019, k zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku na 
veřejných prostranstvích, kterou se reguluje používání zábavní pyrotechniky.

7.  Kontrolní výbor předkládá zastupitelstvu obce zápis z jednání KV ze dne 5. 4. 
2019. Při kontrole nebyly zjištěny žádné nedostatky.

8. Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje uzavření Dohody o ukončení 
veřejnoprávní smlouvy o výkonu činností obecní policie mezi Městem 
Čelákovice a Obcí Mochov s platností a účinností ke dni 31. 3. 2019 a pověřuje 
starostu podpisem této dohody.

9.  Zastupitelstvo obce Mochov schvaluje „Rekonstrukci základní školy Mochov“ 
dle původní projektové dokumentace, kterou vypracoval Ing. arch. Květoslav Přibyl.

10.  Zastupitelstvo obce Mochov pověřuje Ing. Palmovou, aby zajistila předložení 
závěrů z již proběhlých schůzek s odborníky na plánování a budování rybníků; 
aby zajistila písemné předběžné stanovisko správce povodí vodního toku Výmola, 
tj. Povodí Labe, s. p. k záměru výstavby malé vodní nádrže pro dané lokality; 
aby zajistila hydrotechnické výpočty, data a stanovisko odborného hydrogeologa 
k záměru výstavby malé vodní nádrže v částce nepřevyšující 7 500,- Kč pro dané 
lokality a aby zajistila předběžné písemné souhlasy vlastníků všech pozemků, na 
kterých by měla být vybudována malá vodní nádrž včetně předběžné částky, za 
kterou by byli ochotni pozemky odprodat obci Mochov nebo směnit za jiný pozemek.

Plné znění zápisů ZO naleznete na www.mochov.cz
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ZPRÁVY OD ZASTUPITELŮ

Setkání seniorů v Mochově

V květnu se uskutečnilo setkání seniorů v salonku hotelu Bouček. Tak jako minule 
a předminule, na programu byl koncert hudební skupiny kapelníka Švancary 
z Čelákovic, která hrála oblíbené fi lmové a populární melodie při kterých jsme si 
zazpívali a zatancovali.

Děkujeme vedení hotelu za poskytnutí salonku a za příjemnou a milou obsluhu.
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V druhé polovině podvečera, mezi písničkami, jsme zase cvičili svou paměť 
a verbální dovednosti, též jsme poznávali neobvyklé předměty. Jeden takový 
předmět, půdní nález, vidíte na fotografi ích. Ten se nikomu z přítomných nepodařilo 
pojmenovat a ani určit k jakému účelu sloužil. Je signovaný rokem 1859, jsou 
tam i iniciály, možná kováře, který je vykoval nebo majitele, pro kterého byl 
předmět vyroben. Je to předmět železný, ne příliš těžký, zřejmě měl dřevěnou násadu, 
která se již nezachovala. Váží 14 dkg, průměr 14 cm, délka železné rukojeti 11,5 cm.
Budeme rádi, když někdo z občanů předmět pozná a na podzimním setkání 
seniorů nám o něm řekne a event. předvede jeho funkci. Naše verze jsou tři, 
diametrálně odlišné, takže jsem zvědavá, zdali se alespoň na jedné shodneme.

Přeji krásné, teplé, slunečné, ale i trochu deštivé léto! A na podzim jste srdečně zváni 
na další seniorské setkání.

MUDr. Vlastimila Stará, zastupitelka
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Nový chodník v ulici Chudomelská

Obec Mochov požádala v loňském roce o dotaci na výstavbu chodníku v ulici 
Chudomelská. Dotace byla vyhlášena přes výzvu MAS Region Pošembeří v rámci 
Integrovaného regionálního operačního programu BEZPEČNOST 01. 
 
Datum vyhlášení výzvy bylo 2018-06-11, datum zpřístupnění 2018-06-11, datum 
ukončení podání žádostí o podporu 2018-10-17 
Alokace výzvy: 22 240 400.- Kč.

Programový výbor MAS tuto žádost 2019-01-17 doporučil a nyní je ve stádiu 
hodnocení.

Protože podmínky výzvy dovolují i zpětné fi nancování projektů, který byl již delší 
dobu připraven k realizaci, byla stavba chodníku zahájena v listopadu 2018 s cílem 
dokončení stavby nejpozději do 31. května 2019.

V současné době již byla stavba předána zhotovitelem a po dořešení některých 
drobností jí čeká kolaudace. 

Nový chodník významným způsobem zlepší bezpečnost chodců v ulici Chudomel-
ská v místech, kde historicky nikdy žádný chodník nebyl. Napojením na již existující 
síť chodníků, zlepšuje možnosti bezpečného pohybu pěších po obci. 

Očekáváme, že v nejbližších dnech dostaneme kladné vyjádření o stanovisku 
hodnotitele a obec bude moci z cca 85 procent uznatelných nákladů pokrýt výdaje 
na tuto stavbu z prostředků IROP.  Celkové neuznatelné náklady na stavbu činí 
1 400 000.- Kč s DPH, z čehož uznatelné náklady činí 1 200 000,- Kč. 

Jan Turek, místostarosta obce 
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Vážení mochovští spoluobčané,
nastává období dovolených a zaslouženého odpočinku pro většinu z nás. Proto 
je také čas, než se vydáme na dovolené, zamyslet se nad tím, co se událo v naší 
obci za dobu od posledního vydání Mochovského zpravodaje. 

S určitým sebeuspokojením můžeme říci, že naše více jak šesti leté úsilí o zpra-
cování projektové dokumentace na „cyklostezku“, konečně dospělo k závěru, 
kdy nastal konsenzus mezi všemi stranami, které se k projektu vyjadřují. Přesto 
jsme po celou dobu byli velcí optimisté a věřili jsme, že se, i přes všechny 
nesnáze, tato věc dá dotáhnout k požadovanému konci. Dnes jsme o jeden velký 
krok blíž k našemu cíli. Samozřejmě zbývá ještě mnoho věcí vyřešit, ale myslím, 
že jsme překonali zlomový bod a nyní to půjde rychleji. Počítáme co nejrychleji, 
jak to bude v době dovolených možné o nové situaci informovat naše kolegy 
z města Čelákovice a dále postupovat již společně, tak jak jsme plánovali před 
několika léty. O vývoji situace vás budeme samozřejmě pravidelně informovat.

Samozřejmě nás mrzí, když naši noví zastupitelé v minulém zpravodaji v jejich 
bodě č. 17) provolávají čest a slávu těm, kteří dle nich v roce 2003 „dotáhli 
cyklostezku do stadia stavebního povolení“. Už Vás, občany, ale zapomněli 
informovat, že tehdejší vedení obce nemělo projednáno s městem Čelákovice 
participaci na tomto projektu, neboť jeho tehdejší vedení nemělo o tento projekt 
zájem. Projekt byl tedy vypracován pouze do poloviny úseku, a to jen v katastru 
obce Mochov, nebylo zabezpečeno ani předjednáno vykoupení potřebných 
pozemků, takže to bylo v podstatě zbytečné úsilí a vyhozené peníze. 

Mochovské náměstí – Foto Ladislav Zejda
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Jak jste si možná někteří z vás všimli, kdo jste zavítal do ulice Chudomelská, 
nový chodník je již hotový. Proběhlo předání stavby a nyní se čeká na 
kolaudaci. Máme i velmi příznivé zprávy ohledně dotace na tuto stavbu, kterou 
jsme požadovali na základě dotačního titulu “Bezpečnost dopravy“, že naše 
žádost prošla závěrečným hodnocením, vyhověla a získání dotace je téměř jisté. 
To jen pro informaci „nevěřícím Tomášům“ (opět uvedeno v jejich článku 
v minulém Zpravodaji, bod č. 12), že ještě žádné peníze z MMR a IROPu 
nepřišly atd. Samozřejmě, přáli bychom si, aby řízení probíhalo rychleji a rok 
od podání žádosti o dotaci k jejímu vyhodnocení se i nám zdá dlouho, ale tento 
proces nemůžeme nijak ovlivnit a pokud dostaneme příspěvek cca 1,2 mil Kč, 
budeme za to velmi rádi, neboť to pokryje velkou část nákladů. Tato invektiva 
se mě osobně velmi dotkla, neboť žádost o dotaci jsem sám připravoval a ten, 
kdo někdy o dotace žádal mi dá za pravdu, že to není jednoduchá záležitost. 

V poslední době se velice často hovoří o klimatických změnách. I v naší obci 
vidíme, že tato varování nelze brát na lehkou váhu. Události z posledního týdne, 
kdy došlo k silnému dešti a např. v ulici Poděbradská k zatopení chodníků, nás 
varují před podceňováním situace a vybízejí jednat, dokud je čas. Musíme si projít ta 
místa, kde se dají podobné situace předpokládat, a hlavně co nejrychleji problémy 
řešit. Proto plánujeme další úpravy jak v ulici Chudomelská, Poděbradská, a i na 
dalších vybraných místech, kontroly a opravy kanalizace. Proto bychom chtěli 
požádat i všechny občany, pokud o takových místech ví, aby nás včas informovali. 
Vzhledem k tomu, že v minulosti tento požadavek nebyl tak akutní, jakým se 
stává v poslední době, musíme počítat i s tím, že to samozřejmě bude vyžadovat 
další náklady a upravit rozpočet obce novým potřebám.

V souvislosti s tímto mě udivuje „štědrost“ některých zastupitelů, kteří by 
rozdávali miliony, např. na předposlední schůzi Zastupitelstva na opravu střechy 
kostela, bez předložení jakékoli studie ze strany požadujících zástupců církve.

Nakonec se řešení našlo, a to takové, které obec stojí polovinu a dává garanci, 
že oprava střechy proběhne kvalitně, hospodárně. S tím, že se na ní musí podílet 
i další instituce (např. Církev, Památková péče apod.).

Dále chci informovat o sanaci svahu u kostela, proti které také někteří noví 
zastupitelé, v čele s panem Kocianem, brojí. Jsou to bohužel ti samí, kteří si na 
druhou stranu stěžují, že jim ze svahu stéká k plotům a do zahrad bláto. Tuto 
sanaci jsme provedli letos na jaře a měla by zpevnit západní svah kostela. 
Sanace za mnoho milionů, jak navrhovali někteří noví zastupitelé nedává smysl.

Samozřejmě stejně jako noví zastupitelé i my máme své priority, které jsme 
slibovali před volbami a které se snažíme plnit. To, co je z jejich programu rozumné 
a realizovatelné i my rádi budeme podporovat. 

V jednom z příspěvků trojice nových zastupitelů jsem se dočetl, jak jsou v Sokole 
šikovní, že sehnali dotace pro svoji organizaci. Ano sehnali, ale už tam není 
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Vážení spoluobčané, 
dne 25. 4. 2019 proběhlo zasedání zastupitelů obce Mochov (na webových 
stránkách obce „zápis číslo 3/2019“) a my vás chceme tímto článkem o schůzi, 
ale i o práci kterou jako zastupitelé pro obec děláme, podrobněji informovat. 
Nejdříve bychom však chtěli reagovat na informace, které se objevily v před-
chozím Mochovském zpravodaji. Pravda je taková, že pan Vybíral a pan Kocian 
nedostali od zastupitelstva plnou moc k vyjednávání o cyklostezce. 

Dále by se tímto chtěl pan Kocian omluvit všem zastupitelům, kdy na schůzi 
použil informaci a zastupitele mylně informoval o ceně rekonstrukce ZŠ a projektu 
víceúčelové haly. Správně je, že projekty rekonstrukce ZŠ stály obec Mochov 
407 360,- Kč a projekt víceúčelové sportovní haly 217 800,- Kč. 

Jak víte máme v zastupitelstvu menšinové zastoupení – jsme menšinovou opozicí 
– a svatou povinností opozice ve vyspělé demokracii je spolupráce či konstruk-
tivní kritika většinové protistrany, pokud si kritiku zaslouží. My však nebudeme 
kritizovat, my vás budeme informovat, jak bychom to dělali my. 

Naše reakce na zastupitelstvo ze dne 25. 4. 2019 

Za 1) Co se týče zadávání termínů schůzí zastupitelstva bylo by to asi 
složitější, ale termíny schůzí zastupitelstva bychom plánovali tak, aby na 
zastupitelstvu byl vždy plný počet zastupitelů (s výjimkou nemoci).

Vyjádření starosty obce:
Zastupitelstva obce jsou vždy ve čtvrtek, není možné vyhovět z časových 
důvodů všem. Podstatná je usnášení schopnost Zastupitelstva obce.

Za 2) Čerpání rozpočtu k 31. 3. 2019 – zastupitelstvo se seznámilo s čerpáním 
rozpočtu za měsíc březen, ale my preferujeme, aby se měsíční rozpočty uveřej-
ňovaly na webových stránkách obce (což máme i ve volebním programu). A také 
některé konkrétní platby, např. za odvoz kontejnerů ze sběrného dvora nebo 
kácení stromů, sadba nových, platby za energie…

uvedeno, že obec poskytuje dlouhodobě, každoročně bohaté dotace na činnost 
Sokola. Obec Mochov si velmi váží jejich aktivit a chtěl bych touto cestou za ně 
poděkovat.

Pokud ale bude dále pokračovat jejich snaha pomocí polopravd a neúplných 
informací znevažovat práci převážné části Zastupitelstva, bude nutné se zacho-
vat tak, abychom byli schopni splnit to co jsme slíbili našim voličům a ignorovat 
laciné snahy o zviditelnění některých z nich.

Přeji všem občanům a i jejich dětem krásné prožití prázdnin a dovolených.  

Jan Turek, místostarosta obce
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Vyjádření starosty obce:
Veškeré rozpočty jsou vždy zveřejňovány na stránkách obce a čerpání 
rozpočtu je vždy součástí zasedání Zastupitelstva obce a je také zveřejňováno 
na stránkách obce spolu se zápisem ze zasedání Zastupitelstva obce.

Za 3) Poskytnutí fi nančních darů spolkům a organizacím – Český kynologický 
svaz ZKO Mochov č. 396 – žádal obec na letošní rok na údržbu areálu částku 
10 000,- Kč, pan Kocian navrhl 12 000,- Kč. Svaz cvičí psy na katastru obce, 
mají ve svém názvu obec Mochov, to znamená že dělají i obci dobrou reklamu, 
tak proč nepřidat (opět jeden z bodů našeho volebního programu). Nakonec je 
schválena částka 5000,- Kč. 

Vyjádření starosty obce:
Kynologický klub ZKO Mochov byl o částce 5000,- Kč informován a po 
předchozí vzájemné dohodě s touto částkou souhlasil.

Za 4) Poskytnutí dotace Tělocvičná jednota Sokol Mochov – T. J. Sokol 
Mochov je jedním z nejvýznamnějších organizací, bez které by byla obec ochuzena 
o množství kulturních, sportovních, ale i společenských akcí – které samozřejmě 
něco stojí. Je dobré, že spolupráce mezi obcí a Sokolem funguje již několik let, 
na čemž má velkou zásluhu i pan Karel Mrňa, Starosta T.J. Sokol Mochov.

Vyjádření starosty obce:
Drtivá většina fi nancí TJ. Sokol Mochov je poskytnuta Zastupitelstvem obce 
jako dotace. Starosta i ostatní zastupitelé vždy rádi fi nančně podporovali 
činnost mochovského Sokola a všichni si vážíme naší vzájemné spolupráce. 

Za 5) Darovací smlouva – motorová stříkačka – STRATÍLEK – je škoda že 
v obci už nefunguje Sbor dobrovolných hasičů a tak zůstane na jejich práci 
památka ve Vyšehořovicích, v tamním muzeu hasičské techniky. Pan starosta 
Vyšehořovic na náš popud přislíbil, že po opravě stříkačky bude k tomuto 
exponátu přiřazena informace o jeho původu.

Za 6) Dohoda o ukončení veřejnoprávní smlouvy o výkonu činností obecní 
policie – když už byla tato smlouva jednou uzavřena s MP Čelákovice, nebyl 
pádný důvod jí ukončit. My jsme požadovali její úpravu, např. policista obe-
jde Mochov, nejdříve upozorní majitele na špatně parkující automobily nebo na 
černé skládky na obecním pozemku, vše zdokumentuje, informuje obecní úřad 
a při opakování prohřešku bude udělovat fi nanční postihy dle zákonu ČR, neboť 
tyto zákony platí jak v Čelákovicích, tak v Mochově. Jsme zvědaví, jak bude 
obecní policista u nás fungovat, jaké budou náklady a přínos pro obec.

Vyjádření starosty obce:
K tomuto „rozumu“ si dovolím zmínit názor pana Kociana, že žádnou 
Městskou policii nechce a že by chtěl všude kamery…??? 
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Za 7) Poskytnutí fi nančního daru na opravu střechy kostela sv. Bartoloměje 
– pan Kocian navrhl částku na opravu střechy kostela 500 000,- Kč. Kostel je 
uzavřen, první etapa opravy střechy byla zahájena. Doufáme, že nakonec budeme 
hlasovat o návrhu pana starosty (600 000,- Kč), že se střecha opraví celá, neboť 
kostelu, do kterého zatéká, tomu nepomůže ani Pán Bůh.

Vyjádření starosty obce:
Zde je opět těžké orientovat se v názorech pana Kociana. Na předminulém 
Zastupitelstvu obce navrhnul částku na opravu kostela 1.000 000,- Kč, 
potom pro změnu částku 500 000,- Kč. A to i přesto, že starosta obce již 
přes půl roku o spolupráci s farou na opravě střechy kostela jedná a že při 
splnění podmínek bude na zastupitelstvu obce diskutován jednorázový dar 
ve výši 600 000,- Kč.

Za 8) Projektová dokumentace nové základní školy na pozemku základní 
školy Mochov – zde paní Palmová odvedla kus práce, kdy kontaktovala 
renomovanou projekční kancelář, která navrhovala původní budovu ZŠ zbourat 
a vystavět novou. Jsou dvě možnosti – postavit novou školu vedle té staré, tu 
posléze zbourat nebo postavit novou na půdorysu původní. A protože návrh 
nebyl nebo „neměl být“ pochopen, zápis ze schůze vyznívá úplně jinak než 
bylo předkládáno a projednáváno.

Vyjádření starosty obce:
Vice je uvedeno v mém samostatném článku k tomuto tématu s názvem 
„Proč rekonstrukce základní školy“.

Za 9) Revitalizace okolí kostela sv. Bartoloměje – tento problém bychom 
svěřili do rukou odborníků (po dohodě o tom co bychom si přáli: např. mo-
bilní záchytnou bariéru pro sáňkující děti, stojany na kola, obnova původních 
chodníků). Samozřejmě by byli přizváni památkáři. Něco by to stálo, revitalizace 
by probíhala na etapy, společně s koordinací opravy střechy kostela. Náš 
časový odhad revitalizace je 3–5 let – dle fi nancí a dotací. 

Za 10) Studie – posouzení možnosti výstavby malé vodní nádrže v KÚ 
Mochov na dvou lokalitách – zde opět paní Palmová zapracovala, oslovila 
odborníka v oboru malých vodních nádrží. Prozatím jsou vytipovány 2 lokality, 
vybrány jednotlivé pozemky. Začala oslovovat majitele pozemků (z celkem 32 
– odpovědělo zatím 8 majitelů). Jsme pro to, aby kolem Mochova i v něm bylo 
co nejlepší okolní prostředí, které zlepší vlhkost vzduchu a udrží co nejvíce 
vody v krajině. Naši předkové určitě věděli, proč tu rybníky stavěli.

Za 11) Úprava směrnice k zadávání veřejných zakázek malého rozsahu 
– dle veřejných zakázek obce Mochov může starosta (do 100 000,- Kč) 
a s místostarostou (do 300 000,- Kč) zadávat zakázky, aniž by bylo vypsáno 
výběrové řízení. My jsme požadovali úpravu této směrnice, nebylo nám 
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Silnice u Kozovaz - Foto Ladislav Zejda

PROČ REKONSTRUKCE ZÁKLADNÍ ŠKOLY

Dovolím si opakovaně (zejména zastupitelům za Kandidáty pro Mochov 
– sdružení nezávislých kandidátů) znovu vysvětlit, proč jsme se rozhodli pro 
rekonstrukci ZŠ.

Když se občanů zeptáte (aniž byste zašli do detailů), jestli by chtěli úplně 
novou školu nebo stávající školu zrekonstruovanou, tak pravděpodobně 
převáží názor, který bude podporovat stavbu nové budovy. Na první pohled 
takto prostě položená otázka však neobsahuje spoustu zásadních okolností, 
ze kterých vyplývá, že rekonstrukce školy je pro nás jedinou možnou variantou.

vyhověno. Chápeme částku na běžné nákupy (vybavení kanceláře, nářadí pro 
úklidovou četu), ale při práci pro obec (služby) bychom tyto limity snížili. 

Vyjádření starosty obce:
Body 9, 10 a 11 byly již několikrát diskutovány při zasedáních Zastupitel-
stva obce, doporučuji si blíže prostudovat zápisy na webových stránkách 
obce na www.mochov.cz.

K diskuzi se vyjadřovat nebudeme, je volně k přečtení na webových stránkách 
obce a pokud by se chtěl někdo dotázat na podrobnosti, je to možné na 
emailové adrese millan.kn@seznam.cz.

Na závěr přejeme hezké prožití nadcházejících dnů dovolených.

Milan Kocian, Ing. Pavlína Palmová
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VARIANTY:

Nová budova školy na školní zahradě:
negativa – nedostatečný prostor pro stavbu
  – nedostatečná vzdálenost od ulice Na Sádkách
  – likvidace vzrostlé školní zahrady
  – problém obsluhy výdeje obědů z kuchyně v MŠ
  – likvidace stávající budovy = navýšení ceny
  – problém v návaznosti na plánovanou výstavbu sportovní haly
pozitiva – 0
výsledek – NEREÁLNÁ VARIANTA 

Nová škola na stávajícím místě:
negativa – likvidace stávající budovy = navýšení ceny
  – délka stavebního řízení pro vydání stavebního povolení
  – nutnost užívaní jiných prostor pro výuku po dobu stavby
  – montovaná konstrukce budovy
pozitiva – nová budova
výsledek – viz dále

Rekonstrukce stávající budovy:
negativa – rekonstrukce vs nová stavba
pozitiva – vydané stavební povolení
možnost zahájit stavbu ihned po výběru dodavatele
možnost v případě nutnosti provádět stavbu po etapách
možnost upravit rozsah rekonstrukce dle potřeby nebo dle fi nančních možností obce
výsledek – viz dále

DULEŽITÉ OKOLNOSTI – zásadní faktor při rozhodnutí pro rekonstrukci školy

Musíme zároveň řešit také naprosto zásadní otázku, jak a kde bude probíhat 
výuka našich žáků během provádění stavebních prací. A právě tato 
otázka je jedním z nejdůležitějších faktorů při našem rozhodnutí pro 
rekonstrukci školy!!!

Starostou Nehvizd p. Nekolným máme přislíbenou možnost (které si velice 
vážíme) na využití čtyř učeben v nové přístavbě ZŠ v Nehvizdech. V těchto 
učebnách by po dobu stavby v Mochově probíhala výuka mochovských žáků 
pod vedením našeho učitelského sboru, dále by také byla zajištěna doprava 
dětí do Nehvizd a zpět. Využití těchto učeben je pro nás možné pouze pro 
školní rok 2020/21 a 2021/22. 

Varianta využití dočasných prostor pro výuku v Nehvizdech je pro nás jedi-
nou možností, pokud bychom nemohli učit v Mochově. Je pro nás absolutně 
nemyslitelné, že by se nám naši žáci jinak „rozutekli“ po všech okolních ško-
lách, a také že bychom riskovali rozpad našeho kvalitního učitelského sboru.
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(Se starostou p. Nekolným aktivně spolupracujeme při budování přístavby 
II. stupně ZŠ v Nehvizdech. Díky tomu máme dlouhodobě zajištěno 80 míst pro 
Mochovské žáky na II stupni).

ČASOVÉ NÁVAZNOSTI – zásadní faktor při rozhodnutí pro rekonstrukci 
školy

1) Nová budova školy: 

– Vysoutěžení dodavatele projektové dokumentace (PD) a specifi kace studie 
stavby odhaduji cca do 6 měsíců. Kompletní stavební řízení (i dle tabulky 
p. Vybírala) je dalších cca 24 měsíců. Tím se dostáváme od teď na konec roku 
2021, Vysoutěžení dodavatele stavby a následné provedení stavby = minimál-
ně konec roku 2022. A to si dovolím tvrdit, že jsem v tomto časovém rozvrhu 
opravdu velký optimista!!! 

– Z těchto časových důvodů + další v kapitole „Faktor fi nancování“ není možné 
využít náhradní učebny v Nehvizdech, což je opět zásadní problém.

2) Rekonstrukce stávající budovy:

– Rekonstrukce může začít po výběru zhotovitele a ihned, jakmile budou 
k dispozici náhradní učebny (viz výše)

– Pokud bychom nezískali dotaci a rekonstrukci prováděli z vlastních zdrojů, 
můžeme rozsah rekonstrukce upravit dle priorit a fi nančních možností obce 
– hlavní prioritou je výměna obvodového pláště a oken.

–  V případě krajní nutnosti je možná i varianta, rekonstrukce po etapách za 
provozu během letních prázdnin rozšířených o školu v přírodě, případně 
ředitelské volno.

FAKTOR FINANCOVÁNÍ - zásadní faktor při rozhodnutí pro rekonstrukci školy

1) rekonstrukce stávající budovy:
– Máme zažádáno o dotaci na rekonstrukci ZŠ. Pokud bychom neuspěli, 
budeme samozřejmě žádat i v dalším roce, abychom v nejlepším případě sladili 
rekonstrukci školy s možností využití náhradních učeben v Nehvizdech. 

–  V případě nutnosti a nezískání dotace máme i tu možnost, že jsme schopni 
upravit objem celé rekonstrukce dle priorit a fi nancování provézt z obecních fi nancí.

Nová budova školy:

– Žádat o dotaci můžete až po získání stavebního povolení a provedení výběru 
dodavatele = další časový posun (viz Časové návaznosti – nová škola).

– Při nezískání dotace není možné upravit objem díla = zásadní vyčerpání 
fi nančních prostředků obce.



ROČNÍK 13, BŘEZEN 2019, ČÍSLO 1 17

Krásné léto všem, vážení spoluobčané,
tentokrát jsme se rozhodli v rámci zkrácení námi psaného textu nechat všechny 
body v jednom článku, ať ho komentoval „Petr nebo Pavel“ nebo spíš Milan nebo 
Pavlína. Nicméně dovolím si jen malou poznámku mimo a pozvání na akci pořáda-
nou na závěr prázdnin.

Chtěla bych moc poděkovat těm, kteří jako menšina z nás přispěli na transparentní 
účet na opravu střechy mochovského kostela. Nemusely to být veliké částky, ale 
považuji to za ztotožnění se s místem, na kterém žiji, jako úctu našim předkům. 
A pokud ti, kteří ví, proč místní občané už za doby mé prababičky preferovali křest 
svých dětí v okolních kostelích, a přesto se rozhodli přispět, ač klobouk nenosím, 
smekám. 

V sobotu 31. 8. od 9 do 16 hod. vás tímto zvu do 
Sokolovny. Jsou pořádány závody v králičím hopu. 
Přijede cca 50–60 různě velkých závodníků, králíčků, 
kteří budou soutěžit v 8 kategoriích. Kromě skoku 
vysokého, dalekého také v parkuru a na rovinné 
dráze. Obec Mochov, TJ Sokol Mochov a fi rma Hanka 
Mochov jsou sponzory této akce „Mochovská tlapka 
2019“. V dalším zpravodaji rádi uveřejníme některou 
z Vámi udělaných fotografi í tohoto klání.

Dětem přeji krásné prázdniny           Ing. Pavlína Palmová, zastupitelka

Azbest

Po provedení výměny obvodového pláště budova školy nebude obsahovat azbest!!!

Za správné plnění veškerých předepsaných postupů při nakládání s materiály 
obsahujícími azbestová vlákna je zodpovědná prováděcí fi rma. Po provedení 
stavby bude provedeno měření azbestových částic v prostorách školy. Za 
výsledek tohoto měření bude zodpovědná prováděcí fi rma.

Tyto podmínky budou ošetřeny ve smlouvě o dílo.

Z výše uvedených relevantních důvodů je stavba nové školní budovy nereálná, 
a proto jsme se rozhodli pro rekonstrukci.   

Rekonstrukce ZŠ Mochov byla taktéž řádně odhlasována na jednání ZO ze dne 
25. 4. 2019. 

Přes veškerou moji snahu, kdy jsem se snažil vysvětlit zastupitelům za Kandidáty 
pro Mochov – Sdružení nezávislých kandidátů, zvláště paní Ing. Palmové, jsem 
zjistil, že zastupitelé v opozici nejsou schopní problematiku věci pochopit. A také po 
obci rozšiřují spekulace a závěry, které při zasedání Zastupitelstva obce nezazněly.

František Bouček, starosta obce Mochov
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Vítání nových občánků v obci Mochov

V pátek 12. dubna 2019 se v salonku hotelu Bouček konala malá slavnost 
– Vítání nových občánků obce Mochov. Pozvání přijali všichni. Do první řady, 
na čestná místa, zasedli rodiče společně se svými dětmi. V 16.00 hodin bylo 
vítání občánků zahájeno. Po krátkém přivítání rodičů i hostů vystoupily dětí 
z mateřské a základní školy Mochov. Pan místostarosta Jan Turek pak nové 
občánky – Filipa, Daniela, Marii, Jana, Dominika a Terezu-přivítal do naší velké 
rodiny občanů obce Mochov. Všechny vítané děti se pak postupně vystřídaly 
a vyfotily v kolébce. To se jim všem moc líbilo. Rodiče se na památku podepsali 
do kroniky obce a z rukou pana místostarosty převzali dárek. I když venku chví-
lemi pršelo, děti se usmívaly a se zájmem spokojeně sledovaly dění kolem sebe. 
Právem, vždyť tohle odpoledne patřilo právě jim. Tak ještě jednou přejeme rodičům 
i jejich dětem hlavně pevné zdraví a hodně štěstí a radostí. Poděkování si 
zaslouží děti a paní učitelky ze základní a mateřské školy za hezké vystoupení 
a také pan Ladislav Zejda, který vítání občánků ochotně nafotil.

Petra Hejnová, kulturní a sociální komise OÚ 
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Výstava obrazů v Čelákovicích

V sobotu 4. května 2019 byla v Čelákovicích zahájena výstava obrazů pana 
Luďka Svatoně, jednalo se o krásné obrazy malované suchým pastelem, na 
kterých byla vyobrazena krajina Čech, Moravy a samozřejmě i Mochov. Výstava 
byla ukončena dne 26.května 2019.

Slovem autora:
Narodil jsem se roku 1964 a bydlím střídavě v Čelákovicích a v Mochově. Vášeň 
pro malbu jsem projevoval už od útlého věku. Ve dvou letech jsem pomaloval 
vrata od stodoly a v šesti jsem uchvátil svou kresbou postavy celý učitelský 
sbor základní školy v Čelákovicích. V průběhu studia jsem při vyučování každou 
volnou chvíli vyplňoval malováním krajinek a různých fantazijních námětů na 
sesbírané pijáky. Pohled na přírodu je pro mě uklidňující, proto jsem převážně 
krajinář. Maluji také portréty, ty jsou na rozdíl od krajin větší výzvou.
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Použitý kuchyňský olej do odpadu nepatří!

- Olej v odpadu tuhne a zanáší potrubí

- Energeticky a fi nančně je velice 
   náročné vyčistit kontaminovanou vodu

Jak se nechá použitý olej ekologicky 
likvidovat?

- Použitý olej stačí slévat do PET lahví

- Uzavřenou PET láhev vhodit do 
   nádoby na sběr použitého oleje ve 
   Vaší obci

- Použitý olej je následně ekologicky 
   zlikvidován

Ekologickou likvidaci použitého kuchyňského 
oleje ve Vaší obci zajišťuje fi rma Černohlávek OIL

SBĚRNÝ DVŮR

SBĚRNÝ DVŮR JE OTEVŘENÝ KAŽDOU STŘEDU OD 17 
DO 18 HODIN A KAŽDOU SOBOTU OD 10 DO 11.30 HODIN. 

VZHLEDEM K VYSOKÉ NÁVŠTĚVNOSTI SBĚRNÉHO 
DVORA, PROSÍM O PŘETŘÍDĚNÍ JIŽ DOMA.

DĚKUJEME OÚ MOCHOV

Do sběrné nádoby:

PATŘÍ: přepálený rostlinný olej a tuk v pevně uzavřených a neporušených PET 
lahvích

NEPATŘÍ:

- směsný (komunální) odpad
- živočišné tuky (sádlo, lůj)
- motorový olej 
- plast (krom lahví s olejem)
- sklo
- papír

- nápojové kartony (europack)
- baterie, elektromateriál
- textil a obuv
- biologický odpad
- zdravotnický materiál
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ZÁKAZ POUŽÍVÁNÍ ZÁBAVNÍ PYROTECHNIKY NA CELÉM ÚZEMÍ 
OBCE MOCHOV

V rámci zabezpečení místních záležitostí veřejného pořádku schválilo zastupitel-
stvo obce Mochov na svém zasedání konaném dne 25. 4. 2019 obecně závaznou 
vyhlášku č. 1/2019, kterou se reguluje používání zábavní pyrotechniky v obci 
Mochov.

Cílem vyhlášky je vytvoření opatření směřujících k ochraně před hlukem, zajištění 
bezpečnosti a ochrany majetku na celém území obce a zabezpečení místních 
záležitostí jako stavu, který umožňuje pokojné soužití občanů i návštěvníků obce 
a vytváření příznivých podmínek pro život v obci.

Předmětem vyhlášky je zákaz používání zábavní pyrotechniky na celém 
území obce s těmito výjimkami:

Zákaz neplatí 31. prosince v době od 20.00 hodin do 24.00 hodin a 1. ledna 
v době od 00.00 hodin do 02.00 hodin.

Dovolená v roce 2019 – MUDr. Lukáš Fuka, 
Ordinace praktického lékaře pro dospělé

8. 7. – 12. 7.  
zástup MUDr. Irena Losmannová, 
náměstí 5. května 2 (budova hotelu CMC 
na náměstí), Čelákovice, 
POUZE AKUTNÍ PŘÍPADY
Tel.: 326 991 025

19. 8. – 23. 8. 
zástup MUDr. Irena Losmannová, 
náměstí 5. května 2 (budova hotelu CMC 
na náměstí), Čelákovice, 
POUZE AKUTNÍ PŘÍPADY
Tel.: 326 991 025
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Pálení čarodějnic v Mochově

Celou fotogalerii z Dětského dne, Pálení čarodějnic a Vítání občánků 
naleznete na adrese www.mochov-ts.cz na úvodní straně. 

Za krásné fotografi e děkujeme panu Ladislavu Zejdovi.
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Foto Pavla Hanušová
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Příští uzávěrka Mochovského zpravodaje 
je naplánována na 11. 8. 2019. 

Uvítáme všechny Vaše příspěvky, náměty 
a zajímavé fotografi e, ať už z dění 
v Mochově nebo Vašich dovolených 
a výletů. V případě zájmu prosíme o zaslání 
na email zpravodaj.mochov@seznam.cz 
do uzávěrky Mochovského zpravodaje.

Děkujeme za spolupráci přejeme krásné, 
a hlavně prosluněné dny.

Redakce Mochovského zpravodaje: 
MUDr. Vlastimila Stará a Petra Hejnová

Foto: Petra Hejnová

POZOR máme pro všechny 
novou letní soutěž

Vyhlašujeme velkou letní fotografi ckou 
soutěž o nejlepší fotografi i z vašich výletů 

a dovolených.

Vítěz bude oceněn a všechny fotografi e 
budou průběžně uveřejněny v dalších 

zpravodajích.

Soutěžní fotografi e prosím posílejte na email 
zpravodaj.mochov@seznam.cz

Foto: Petra Hejnová
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Z MOCHOVSKÝCH ŠKOL

ZPRÁVY Z MATEŘSKÉ ŠKOLY

Měsíc březen zahájil programem s dopravní tématikou z cyklu „Učíme se zábavně.“
Děti se hravou formou seznámily se správným chováním v různých dopravních 
situacích. Aktivně pomáhaly medvídkovi a jeho přátelům řešit různá nebezpečí 
v silničním provozu. Další březnovou akcí byl 
výlet do divadla Gong v Praze na představení 
„Míša Kulička“. Veselá dobrodružství malého 
medvídka děti zachytily ve svých obrázcích. 
Březen byl měsícem knihy, a tak jsme se 
vypravili na návštěvu Městské knihovny 
v Čelákovicích. Pro děti byl připraven krátký 
program na seznámení s knihovnou. Paní 
knihovnice dětem přečetla ukázky z vybra-
ných dětských knížek, dávala jim hádanky 
z pohádek a odpovídala na otázky dětí. Děti si 
samy půjčovaly a prohlížely vystavené knížky. 
Výlet byl zakončen prohlídkou výstavy dětských 
prací v Městském muzeu Čelákovice.

Předškoláci se ještě nakonec vypravili na 
domluvenou návštěvu knihovny v Mochově. 
Paní knihovnice Vokounová dětem ukázala, 
jaké knihy si zde mohou půjčit a trochu si je 
vyzkoušela ze znalostí některých známých 
pohádek. Měsíc duben začal projektovým 
dnem k oslavě Dne Země s názvem „Malý 
zpracovatel odpadů“. Děti si povídaly o ochra-
ně naší přírody, jak se k ní musíme chovat 
a proč třídíme odpad. Na závěr si vyrobily 
recyklovaný papír ze starých novin.

Celý měsíc se nesl v duchu příprav na Veliko-
noce. Také děti se zapojily do výzdoby školky, 
vyráběly beránky, malovaly velikonoční obrázky 
a na školní zahradě hledaly schovaná vejce 
s překvapením. Velikonoce slavila i čarodějnice 
Kolobajzna z divadla Koloběžka. Veselá 
pohádka dětem vyprávěla o tom, jak se ježiba-
bě pomíchaly barvy a jaká kouzla dala všechny 
věci do pořádku.
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V květnu nás opět navštívila malířka paní 
Anna Junová se svou výtvarnou dílničkou.
Děti společně s maminkami malovaly velký 
magnet na lednici, který spolu s notýskem 
jistě najde využití v každé domácnosti.

Zajímavý eko program „Včelí království“ 
všechny obohatil o nové a zajímavé informace 
ze života včel a jejich významu v přírodě. Děti 
se staly včelaři, mohly si prohlédnout živé 
včely, vyzkoušely si oblečení a pomůcky, které 
k tomu patří. Na závěr ochutnaly medové 
lízátko.

V červnu nás ještě čeká divadlo Koloběžka, 
eko program „ U vody“ a nakonec slavnostní
rozloučení s předškoláky. A pak hurá na 
prázdniny!

Světlana Padalíková, učitelka MŠ Mochov

ZÁKLADNÍ ŠKOLA

„Šablony“ v mochovské škole

Ministerstvo školství, mládeže a tělovýchovy v rámci Operačního programu Výzkum, 
vývoj a vzdělávání vyhlásilo v roce 2016 výzvu pro MŠ a ZŠ, která byla zaměřena na 
podporu těchto škol formou projektů zjednodušeného vykazování. Naše škola se 
do 1. etapy projektu tzv. Šablon, který probíhal v letech 2017-2019, zapojila. Školy 
měly možnost vybrat si z nabízených šablon ty aktivity, které odpovídaly podmínkám 
a potřebám dané školy.

V rámci projektu se tak naši pedagogové účastnili vzdělávacích seminářů na rozvoj 
čtenářské a matematické gramotnosti a na inkluzivní vzdělávání. Byly organizovány 
čtenářské kluby, kluby zábavné logiky a deskových her, pro žáky ohrožené školní 
neúspěšností doučování. Po předběžném zjištění zájmu mezi rodiči našich žáků byla 
vybrána i šablona “Odborně zaměřená setkávání a spolupráce s rodiči žáků ZŠ“. 
V průběhu dvou let proběhlo šest dvouhodinových podvečerních setkání rodičů 
s dětskou psycholožkou (3 setkání), logopedkou, speciální pedagožkou a lektorkou 
Etických dílen (programy primární prevence pro žáky). Předběžný zájem o tyto 
besedy s odborníky byl velký, účast na setkáních byla bohužel velmi nízká. Myslím si 
ale, že skupinka rodičů, která se pravidelně besed účastnila, odcházela domů vždy 
spokojena. Za účast na setkáváních a podporu jim děkuji.
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Od nového školního roku 2019/2020 projekt pokračuje II. etapou. Na MŠMT 
jsme si podali žádost o možnost účastnit se projektu a v současné době 
čekáme na její schválení. Vybrali jsme opět šablony čtenářský klub, klub zábavné 
logiky a deskových her, doučování žáků ohrožených školní neúspěšností, nově 
pak šablony využití ICT ve vzdělávání, projektový den ve škole a personální 
šablonu – školní speciální pedagog.

Šachový kroužek na škole

Na podzim 2017 byla řada zájmových kroužků, které zajišťujeme pro naše žáky, 
rozšířena o kroužek šachový. Pracuje pod záštitou TJ Spartak Čelákovice. 
Lektorem je pan Petr Janda, který vždy v pátek přijíždí do mochovské školy 
a malé šachisty trénuje. Tento projekt běží již druhým rokem a počet dětí, které 
kroužek navštěvují, se ustálil na cca 10. Podle pana Jandy nyní docházejí do 
kroužku opravdu ti, kteří mají zájem hrát. 

Naši malí šachisté se pravidelně na víkendových turnajích setkávají se svými 
soupeři a vydobyli si již několik medailí. Největším úspěchem je ale 1. místo 
Sabinky Jeníkové v Krajském přeboru dětí do 8 let a dále její 14. místo na 
Mistrovství republiky kategorie D8. Sabinka, žákyně 1. ročníku naší školy, je 
aktuálně nejmladším registrovaným členem ŠK Spartak Čelákovice. Svými 
úspěchy nás nejen moc potěšila, ale uhrála si i 4. výkonnostní třídu a připojila 
se tak k dalším mochovským dětem, Stelle Guzkové a Danielu Koskovi, které 
tuto výkonnostní třídu již získaly. Nesmím zapomenout na další dva malé hráče 
z naší školy, Kristinku Burianovou a Matěje Vaňka, kteří se oba statečně perou na 

turnajích o bodíky a rozhodně 
nám nedělají ostudu. Doufám, že 
zájem o šachy mezi žáky vydrží 
a jejich úspěchy strhnou i další 
zájemce.

Panu Petru Jandovi za vedení 
šachového kroužku a péči 
o naše šachisty patří velký dík.
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Zápis do 1. ročníku základního vzdělávání

11. dubna proběhl na škole zápis do 1. ročníku, kde  budoucí  žáčky přivítaly 
pohádkové bytosti. Zaregistrováno k zápisu bylo 19 dětí, dostavilo se jich 
k zápisu 18. Zákonní zástupci dvou z nich požádali o odklad školní docházky. 
K základnímu vzdělávání bylo zapsáno 16 prvňáčků. V příštím školním roce by 
školu mělo navštěvovat 73 žáků.

Mgr. Andrea Koubíková, ředitelka ZŠ Mochov

Zdravotníci a kurz první pomoci pro děti
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ZPRÁVY Z KNIHOVNY

„Knihy jsou němí učitelé“            
 

Proč by měly děti číst? Naučit děti, aby měly rády 
knížky a rády je četly, je důležité, ale těžké. Pro-
tože dnešní doba přeje spíše chytrým telefonům 
a počítačům než knihám. Čtení z knih a časopisů 
je důležité pro jejich myšlenkový rozvoj, usnadňuje 
mluvení, děti se naučí logicky myslet a zvětší si slovní zásobu. Proto čtěte malým 
dětem každý den a těm starším pomozte najít tu správnou knihu, vhodnou pro 
jejich věk.

Je mi líto, že se někde zavírají knihovny, a tak buďme rádi, že náš Obecní úřad je 
opravdu velkou záštitou naší malé knihovny a umožňuje zásobit knihovnu alespoň 
částečně novinkami, kterých je na knižním trhu opravdu hodně. Zároveň výměnný 
soubor knih z oblastní knihovny z Mladé Boleslavi přispívá k širší nabídce knih.
Nový soubor přivezou do knihovny 26. června.

Nabídka nových knížek:
Spisovatelka Hana Marie Körnerová, před 20 lety oceněná za nejlepší knihy roku 
– Prosím Vás sestřičko a Děkuji sestřičko, napsala další tři velmi zajímavé tituly 
Heřmánkové údolí, Hlas kukačky a Co neodvál ani čas. V posledních letech velmi 
populární Alena Mornštajnová napsala novou knihu Tiché roky, která je na knižním 
trhu ode dne vydání, v dubnu 2019, bestsellerem. Máme od ní též tituly Hana, 
Slepá mapa a Hotýlek. Od Táni Vasilkové Kelerové máme novou knihu Máma, dále 
M. Lamballe napsala knihu Hortensiová zahrada, což je příběh dvou žen, jedné 
z konce války, druhé ze současnosti. Vyšla již šestá detektivka R. Bryndzy Smrtící
 tajnosti a detektivní příběh Velká chyba od M. Adolfosonové. Darem jsme obdrželi 

několik zajímavých dětských knížek, např. Deník 
Baltazara.

Nabídka časopisů:
100+1 zajímavost, Zdraví, Domov, Zahrádkář, Květy, 
pro děti Čtyřlístek a darem časopis Epocha.

Výročí:
Před 110 lety se narodil Vladimír Neff, autor známé 
rodinné kroniky Sňatky z rozumu. Před 220 lety se 
narodil největší ruský básník A. S. Puškin, jehož 
nejznámější román ve verších Evžen Oněgin se 
u nás dočkal pěti českých překladů.

Přijďte si vybrat knížku na dovolenou nebo na prázdniny!

Květa Vokounová, knihovnice  
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NAŠE VÝROBKY Z KERAMICKÉHO KURZU

SPOLKY A SDRUŽENÍ

Alena Tichá Bohuslava Friedlová

Bohuslava Friedlová Dagmar Mostecká

Dagmar Mostecká Pavla Hanušová
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Edita Maudrová

Hana Němečková

Hana Němečková

Jana Moravcová

Helena Lišková

Jitka Frydrychová
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Kristýna Hejnová, Petra Hejnová, Hana Němečková

Petra Hejnová

Pavlína Tikovská

Květa Vokounová

Zdenka Fingrová Zdenka Fingrová
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Foto Vlastimila Stará

Naděžda Láznická, Kristýna Hejnová, Michaela Moravcová, Theodora Turková



Vážení spoluobčané,

než si přečtete a prohlédnete jednotlivé 
příspěvky a fotografi e z našich oddílů 
a akcí, dovolte mi několik slov. Na 
stránkách tohoto zpravodaje Vás 
pravidelně informujeme o dění a čin-
nosti naší jednoty. Ta je součástí stře-
dočeské Župy Barákovy, jenž sdružuje 
celkem 43 jednot (naše jednota 
patří k jedněm z nejaktivnějších 

a nejvíce se zapojujících, včetně aktivního zapojení členů naší jednoty ve 
vedení Župy Barákovy) a spolu s dalšími jednotami a župami je součástí České 
obce sokolské. I z těchto „nadřízených“ orgánů nám pravidelně chodí informace 
o dění v jiných jednotách a župách, celostátních akcích pořádaných ČOS, ať už 
ve formě elektronicky vydávaných časopisů, občasníků, letáků, plakátů nebo 
přímo ve formě tiskovin. Rád bych zde na ukázku zmínil alespoň některé. Co 
se týká informací z ČOS, tak jednou z posledních novinek je znovuobnovení 
pravidelného vysílání na veřejnoprávní ČT, pořadu informujícího o nejdůležitějších 
událostech, činnosti a zajímavých osobnostech sokolského hnutí. Sokolský 
zpravodaj je vysílán premiérově vždy v sobotu dopoledne na ČT Sport, kde 
budou zařazeny i reprízy pořadu. Ihned po premiéře se na pořad můžete podívat 
i v internetovém archívu ČT na adrese www.ivysilani.cz, případně přes odkaz 
na facebookovém profi lu České obce sokolské. V prvním vydání Sokolského 
zpravodaje se autoři vrátili k vyhlášení Sportovce České obce sokolské za rok 
2018 a soutěžím ve šplhu v Sokole Příbram a Sokole Pražském a také předsta-
vili oddíl FunGymu v Sokole Jihlava. Druhou ukázkou činnosti ČOS je celore-
publiková každoroční a trvalá akce Daruj sokolskou krev, viz dále otištěný leták. 
I do této akce se naše jednota chce tento rok zapojit a to minimálně prostřednictvím 
mě, jelikož sám patřím k letitým dárcům krve a krevní plazmy. Samozřejmě dou-
fám, že nás je – bude více. Na úrovni naší Župy Barákovy chodí zprostředkované 
informace z dalších jednot a také jsou rozesílány příspěvky jednotlivých členů, 
jako například ukázka z obsahu posledního čísla devátého ročníku Sokolských 
souzvuků, vydávaných sestrou Žitnou z T. J. Sokol Liberec I, jenž kromě infor-
mací z místních jednot šíří i obecné a vzdělávací informace. Z bohatého obsahu:

Úvodní slovo – prázdninová silnice
Metodika – Ještě k dýchání
Před námi jsou prázdniny 
– jedeme na tábor
Zábavná cvičení pro volné chvíle
Všeho s mírou a rozumem

Dirigent Karel Ančerl
„Milujte se, pravdy každému přejte…!
Dvě velké bitvy v roce 1943
Hokejista a politický vězeň Boža Modrý
Poslední dvě data měsíce července
Národní parky a ChKO
Náš nejmenší Národní park
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Nejenom pohybem živ je sokol
„Věčný ruch, věčná nespokojenost“
Pro potěšení srdce – čtení 
k táborovému ohni
Kaleidoskop – červen 
– Staroměstský orloj
Pygmejové
Zakladatel podmořské archeologie 
– J. I. Cousteau
„Boží milost platí pro každého, kdo 
ji přijme“
Korejská válka
Spisovatel a letec Saint Exupéry
Kdo byl Zdeněk Burian?
Konec Varšavského paktu

Zprávy z jednot a žup
Nezapomeneme, bratře!
Nebylo jim souzeno žít
Největší jarní akce župy Ještědské 
– Župní soutěž všestrannosti
Pochod Karoliny Světlé
Župní přebor ZZZ
Poděkování všem aneb Přebor ČOS 
v ZZZ
Závěrečné slovo
Společně zpívající lidé se cítí šťastni

Veškeré výše uvedené informace a mnoho dalších, jsou pravidelně přeposílány 
členům naší jednoty, jejichž email máme v naší databázi. Pokud by měl kdoko-
liv (nejen člen ČOS nebo naší jednoty) zájem být informován o těchto a dalších 
podobných akcích, stačí jediné. Poslat nám email na tjsokolmochov@seznam.
cz a my Vás velice rádi do naší databáze zařadíme či odpovíme na jakýkoliv 
dotaz.

Přeji Vám krásné léto a se sokolským Nazdar se těším na shledanou při některé 
akci pořádané T.J. Sokol Mochov!

PÁLENÍ ČARODEJNIC

30. 4. 2019 jsme se po roce sešli v hojném počtu u příležitosti pálení čaroděj-
nic a společně jsme se defi nitivně zapálením symbolického ohně rozloučili se 
zimou. V tematickém obchůdku proměnily děti své mnohdy těžce vydřené 
arokoruny ze stanovišť, na kterém vždy číhala jedna překrásná ježibaba se 
svými záludnými úkoly.

Vřelé poděkování patří malým tanečnicím zumby v čele s Helčou Konopíkovou 
za jejich vystoupení. Současně obrovské díky patří všem, kteří se na akci 
podíleli, bez nich by to nešlo! Už teď se těšíme na další pálení!
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DĚTSKÝ DEN

Další úspěšnou akcí nejen oddílu sportovní všestrannosti byly soutěže při pří-
ležitosti oslav dětského dne, které jsme jako již tradičně uspořádali na malém 
sokolském hřišti v sobotu 8.6.2019, letos pod názvem Piknikový dětský den. Každý
příchozí soutěžící obdržel tašku na drobné odměny za dobře zdolané překážky 
a úkoly, kterých bylo také tento rok požehnaně. Závěrečnou odměnou všem účast-
níkům byly domácí koláče od sestry Míly Valáškové starší, ovoce a samozřejmě 
i nějaké dětmi oblíbené sladkosti.

Z dalších připravovaných akcí T. J. Sokol Mochov:

– 6. 7. tradiční nohejbalový turnaj v areálu Na Hrázce
– září – Týden v pohybu (běh do vrchu, noc sokoloven)
– říjen – Sokolovna - Pohádka pro děti
– listopad – Lampionový průvod
– prosinec – Mikulášská nadílka - rozsvěcení stromečku

Pavlína Kohoutová Mrňová, člen výboru T. J. Sokol Mochov
Fotbalový oddíl T. J. Sokol Mochov

Fotbalový oddíl T. J. Sokol Mochov 

Fotbal muži – III. třída

V době uzávěrky zpravodaje zbývá odehrát poslední zápas sezóny, ale už teď je 
jasné, že ji můžeme považovat za úspěšnou. Podařilo se nám výsledkově navázat 
na 3. místo po podzimní části a „bednu“ jsme udrželi. Podzimních 20 bodů (3 nám 
byly před jarní částí odečteny kvůli anulování výsledků odhlášeného týmu z Dřev-
čic – Brandýs „B“) jsme poslední domácí remízou dorovnali a máme k dobru zápas 
v Brázdimi na její vylepšení. Při zisku 40b s bilancí 12 výher, 4 remízy a 5 porážek 
(skóre 43:33) se jedná o nejúspěšnější sezónu po postupu do III. třídy před 3 lety.

Od začátku jarní části jsme se potýkali s problémy se sestavou, kdy v několika 
zápasech nebyl k dispozici nikdo na střídání a v základu často pomáhají
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opravdoví veteráni. Tak nějak jsme si na to ale zvykli a výsledkově se dařilo. 
Navíc v průběhu jara se zapojily posily Keřtof (kraj zálohy) a Kudrya (útok). 
V úvodu jara tým táhl, a to i střelecky, zejména Paniuta. Ve 4 zápasech, ke 
kterým nastoupil, vstřelil 6 branek a vždy z toho byla výhra. Hlavně vítězství 2:1 
po našem drtivém nástupu na hřišti 2. Bášti je velmi cenné. Sestava byla opět 
poslepovaná, když nám jedinkrát v sezóně chyběl i spolehlivý kapitán Standa 
Lánský. V období „bez Paniuty“ jsme pár bodů poztráceli – tradiční prohra 
v Měšicích a domácí neúspěchy v podobě remízy s Kojeticemi (kdy zraněného 
Rangla zastoupil v bráně F. Bouček) a také už skoro tradiční prohry s Mratínem 
(za který nastoupil bývalý internacionál Lukáš Zelenka). Vrcholem jara však 
bylo jednoznačně derby v Nehvizdech, které jsme po velmi bojovném výkonu 
ovládli 2:0 góly v samém závěru zápasu a připravili tak již jistě postupujícím 
domácím jejich první a zatím jedinou porážku v sezóně.

Na jaře nastoupilo alespoň k jednomu utkání 22 hráčů (do všech se zapojili 
Brožek, Konopík a Šulc), během celé sezóny se na hřišti ukázalo celkem 27 
hráčů a pouze „veterán“ Šulc nechyběl ani jednou. S jedinou absencí sezónu 
odehráli 4 hráči (Charvát, Lánský, Konopík, Rangl).

Pořadí střelců: Paniuta 9; Konopík 8; Svoboda 7; Valenta 6; Charvát, Lánský 3; 
Píša, Kudrya 2; Březina, Douda, Oborník, Sagan, Šulc 1

Tresty: celkem jsme v sezoně obdrželi 32 ŽK (nejvíce Oborník 10, Píša 5, 
Charvát 4) a 2 ČK (Kohout, Píša)

  Rk.    Družstvo  Záp.   +  0    -    Skóre              Body

  1        AFK Nehvizdy  21 17 3   1   98:25   54

  2        TJ SK Bášť   21 17 0   5   69:31   51

  3        TJ Sokol Mochov  21 12 4   5   43:33   40

  4        TJ Jiskra Kojetice  21 10 4   7   54:36   34

  5        TJ Sokol Měšice  21  9 7   5   50:41   34

  6        TJ Sokol Větrušice  21  7 7   7   40:43   28

  7        SK Zeleneč B  21  8 2 12   62:63   26

  8        TJ Svornost Brázdim  21  7 3 11   45:67   24

  9        Sparta Mratín  21  6 4 11   45:57   22

 10       TJ Sokol Předboj  21  5 4 12   33:56   19

 11       TJ Sokol Veltěž  21  4 3 14   45:79   15

 12       TJ Sokol Sluhy  21  2 5 14   25:78   11



46 MOCHOVSKÝ ZPRAVODAJ

Závěrem bych rád poděkoval všem hráčům a trenérům za – i přes určité 
problémy – vydařenou sezónu, divákům za jejich podporu a těm, co se okolo 
mochovského fotbalu nějak „motají“, za jejich pomoc. Teď se už nemůžeme 
dočkat letního odpočinku a budeme vyhlížet nové posily pro příští sezónu :-)

David Konopík, jednatel T. J. SOKOL Mochov

Starší žáci

Starší žáci odehráli 2.června 2019 svůj historicky poslední zápas. Ohlédněme 
se o sedm let nazpět. Mužstvo složené převážně z hráčů ročníků 2005 a 2006, 
založil člen výboru T.J. Sokol Mochov pan Václav Moravec. V období mladší 
přípravky působilo současně dokonce A a B mužstvo. Na jednu sezónu došlo 
ke spolupráci se Sokolem Toušeň. Jména hráčů, až na výjimky, se na soupis-
kách za ty roky moc neměnily. Zapamatujte si je: Jan a Jakub Kruškovi, Matěj 
a Ondřej Ptáčníkovi, Marek Linka, Jan Moravec, Jan Liška (později přestoupil), 
Andrej Petrovci, Filip Mašek, Michal Kasl, Vítek Loskot, Michal Adamec, Adam 
Mužík, Lukáš Czelenienko.

Jejich sportovní cesty se nyní rozdělí, ale možná se za pár let opět sejdou 
v našem mužstvu mužů. Pokud by se našlo v obci dostatečné množství nových 
dětí – zájemců o fotbal z ročníků 2012–2014, rádi budeme ve výchově nových 
fotbalistů pokračovat a nechť se nám rodiče ozvou na kontakty v úvodu nebo 
na tel. 604 271 317.

S pozdravem, Jiří Linka, vedoucí oddílu
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        Klub    Z       V      R      P          S         B     P+    P- 

  1.   SADSKÁ    18     13     5       0       91:13     44     0      0 

  2.   Budiměřice-Šlotava  18     14     2       2       80:24     44     0      0 

  3.   Stratov    18     11     4       3       99:38     37     0      0 

  4.   Dymokury   18     10     4       4       57:28     34     0      0 

  5.   Pátek    18       9     3       6       53:30     30     0      0 

  6.   Loučeň    18       9     0       9       43:51     27     0      0 

  7.   Slovan Poděbrady  18       6     4       8       26:52     22     0      0 

  8.   T.J. Sokol Mochov  18       4     0     14       25:68     12     0      0 

  9.   Struhy    18       1     3     14       17:79       6     0      0 

10.   Chrást    18       0     1     17     11:119       1     0      0
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PRO BYSTRÉ HLAVIČKY DOSPĚLÝCH

Tajenka: Váženýtrosečníku, měsíční pobyt stojí deset tisíc
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Z HISTORIE
Mochováci u českobrodského soudu

V polovině 19. století, kdy byl završen přechod výkonu soudní pravomoci 
z vrchnostenských (panských) úřadů na státní správu, vznikly okresní soudy. 
Okresní soud, pod jehož působnost spadali Mochováci, byl zřízen v Českém 
Brodě. Soudní okresy se prvních sto let své existence územně lišily od okresů 
politických (většinou byl soudní okres menší). V roce 1949 došlo ke sjednocení 
územní působnosti okresních soudů a okresních správ. Po zrušení sjednoceného 
českobrodského okresu roku 1960 zanikl i českobrodský  soud. Procházet 
některé (neskartované) českobrodské soudní spisy je možné buď ve Státním 
okresním archivu v Kolíně, kde jsou archiválie tohoto soudu uloženy, nebo se 
lze s vybranými, většinou vtipnými či kuriózními případy seznámit v „literárním“ 
převyprávění v dobových českobrodských novinách Naše hlasy. Ty vycházely 
již od roku 1881 a celkem pravidelně se v nich objevovala rubrika „Ze soudní 
síně“. Tato rubrika několikrát popisuje případy, jež se týkají mochovských 
obyvatel. Jeden takový z roku 1909 uvádím níže na ukázku v původním znění. 
Pojednává o události, která se v našich obcích odehrála jistě nesčetněkrát. 
Českobrodský novinář Jozef Miškovský však i banální situace uměl zdramati-
zovat a proložit vtipem.

„Vždycky v tenhle čas, kdy poupata v zahradách začínají pukat a vzduch voní 
bezovým květem, pění se lidská krev. Někdy jen vzpomínám uprchlých let. 
Seděl jsem kdysi se starým pensistou v pivovarském sadě. Nedaleká bříza 
nesměle spouštěla tenounké jehnědy, jež třepetaly se ve vlahém vzduchu, 
vanoucím od potočních stavidel. Vyhublou bradu měl opřenu o zažloutlý knofl ík 
španělky a smutnýma očima, v nichž ležela celá ta třicetiletá tíha kancelář-
ského mola, díval se přes zaprášenou silnici k zeleným polím, vinoucím se ke 
klikaté pěšině. Dýchal těžce, chroptivě a zvolna natáčel stonavou nohu vstříc 
slunci. Pěšinou šla dáma a rozmarně točila červeným parasolem. 

„Vidíte, za její mámou jsem za svobodna chodil“, pensista protáhl se v zádech, 
švihácky přehodil nohu a přes klouzavý cvikr zahleděl se na vykrojený proužek 
červeně, ostře kreslící se v rozžhaveném vzduchu. „Byla tak důvěřivá a šťastná, 
mohla-li se aspoň chvilkou pověsiti na krk a zadívat se do mých očí, černějších 
uhlu. Dnes již vybledly, ale i ona nemá už takovým hedvábných prstů, jichž 
dotekem těšila mi rozpálené čelo. Škoda však vzpomínek v druhé míze, jest 
z nich darmo smutné probuzení…“  

S námahou vstal, nadzvedl klobouk a třesavě bořil španělku do rozhozeného 
písku. „Zklamání, pane, jenom zklamání, když pomyslíte, že ona váží kolem 
metráku. Rozumíte? Ona, s níž jsem protoužil celé večery v záhybech pěšin. Dnes 
by nám nestačila pomalu ani šířka erární silnice.“ Rozkašlal se, z oka deroucí se
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slza spouštěla se mu po ovlhlém nose, slza marného vyčkávání a nesplněných 
touh. Zachytil se o sehnutou olši a žilnatou rukou hladil si stonavou nohu, v níž 
usadil se mu hostec – následek protoužených večerů nerozumného mládí.

Alespoň má hezkou vzpomínku. Horší to bude s mochovskými mládenci, až 
zešednou jim nebo vylínají vlasy, když vzpomenou si na nešťastnou svoji 
avanturu v měsíci květnu léta 1909.

Byla to přerovská hvězda, lidé nevděční ji doma zvali Andulou, za níž chodili 
tři mochovští mládenci každého večera, za každého počasí, zrovna jako svatí 
tři králové za hvězdou betlémskou. Za tmavých nocí táhli domů pěšinami, 
vozovou cestou, hlavy měli plné omamných snů, kde titulní role hráli On a Ona. 
Nevadilo jim, že jsou tři, jen přerovští junáci zatínali pěstě a bodali očima.

V hluboké noci jednoho dne, když klopýtali k Mochovu rozježděnou cestou 
a bručeli hvízdavou árii, počaly svištěti vzduchem kameny, déšť kamenů. Některý 
trefi l do shrbených zad vystřízlivělých milovníků, zapomínajících na lidskou 
důstojnost, a skákajících po zasetých polích, jiný zapadl do hromady štěrku.

Soudním výslechem zjistilo se jen, že kameny létaly směrem od Přerova 
k Mochovu. Kdo však házel, nevědí ani mochovští mládenci, kteří již nechodí 
do Přerova. Proto oznámení mochovského četnictva na přerovské hochy bodré 
krve nemělo výsledku. Škoda, neboť cizí rána dvakrát bolí. A horší to bude 
ještě u nich se vzpomínkou po nějakých dvaceti letech, až někdy v neděli při 
sváteční toilettě, kdy svoje záda budou oplachovati vodou, přijdou jejich děti 
a zadívají se na špatně zajizvené rány a zvědavě se zeptají: „Tati, co to máš 
tady?“. Představte si, že ptají se svého otce, zarostlého tukem, velkých laloků 
a hluboce zaříznuté pleši. Není nad vzpomínání…“

Mgr. Martin Hůrka, historik Oblastního muzea Brandýs nad Labem 
brandýské muzeum

Zdroj:
Ze soudní síně 
– Májová krev. 
In: Naše hlasy, 1909, 
roč. 28, č. 24 
z 12. června.
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TIPY NA VÝLET

Zámek Brandýs nad Labem 

Zámek Brandýs nad Labem – sídlo císařů a králů – patří k významným 
renesančním památkám Čech. Býval letním a loveckým zámkem panovníků 
a je pevně spjat s hlavním proudem českých dějin. V průběhu 5 staletí jej 
navštívili všichni císaři Habsburské dynastie.

Původní gotický hrad ze 14. století se v roce 1547 stal majetkem české královské 
komory a loveckým sídlem císaře Ferdinanda I. Významní umělci dvorského 
okruhu byli autory renesanční přestavby, která zámku přinesla i skvostnou 
sgrafi tovou výzdobu.

Město Brandýs nad Labem bylo v roce 1581 povýšeno na královské komorní 
město, neboť zámek si velmi oblíbil císař Rudolf II. a vybavil jej jako své hlavní 
mimopražské sídlo. Často sem zajížděl, užíval nádherné zahrady, pořádal hony 
a hostil významné osobnosti – mezi jinými i hvězdáře Tychona Brahe.

Častou návštěvou na zámku býval císař Ferdinand III., který se v časech 30leté 
války zasloužil o záchranu staroboleslavského Paladia země České, za lovem 
sem přijížděl císař Karel VI. s celým dvorem. Marie Terezie se tu seznámila se 
svým chotěm Františkem Štěpánem Lotrinským a odsud vyjížděla do Prahy ke 
královské korunovaci. Císař František I. měl na zámku v Brandýse svůj hlavní 
stan v čase napoleonských válek a přijal zde roku 1813 ruského cara Alexandra 
I. a pruského krále Fridricha Viléma III. k jednání koalice proti Napoleonovi před 
vítěznou Bitvou národů u Lipska.

Posledním majitelem brandýského zámku byl až do roku 1918 poslední císař 
rakousko-uherské monarchie a poslední český král Karel I. Rakouský, který zde
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pobýval už ve svém mládí jako důstojník 7. pluku lotrinských dragounů. V roce 
1911 sem přivedl i svoji choť Zitu z rodu Bourbon-Parma, která na klidné časy 
prožité v Brandýse vzpomínala jako na ty nejkrásnější ve společném životě 
s císařem, jehož papež Jan Pavel II. v roce 2004 prohlásil blahoslaveným.

Zámek Brandýs nad Labem byl po roce 1918 jako majetek Habsburské 
dynastie vyvlastněn československým státem a užíván jako kancelářská a dílenská 
budova Ústavu pro hospodářskou úpravu lesů včetně nájemních bytů. V problema-
tickém stavu jej v roce 1995 převzalo od státu Město Brandýs nad Labem – Stará 
Boleslav, které se stará o jeho památkovou rekonstrukci a provoz.

Od roku 1860 zámek patřil rodině Toskánských Habsburků. Syn posledního 
toskánského velkovévody Leopolda II. arcivévoda Ludvík Salvátor, ve své době 
významný cestovatel a vědec, zde soustředil obsáhlé sbírky ze svých cest.

Otevřeno je úterý až neděle od 10:00 do 17:00. Vstupné je 80,- Kč, snížené 
50,- Kč a rodinné 180,- Kč.

Více na www.brandyszamek.cz.
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Všem jubilantům přejeme pevné zdraví! 

Sledujte hlášení místního rozhlasu, informační plakáty a internetové stránky obce Mochov – www.mochov.cz

Košíkářský kurz, páteční tvoření a termíny dalších akcí budou vyvěšeny ve skřínce 
u OÚ, na dveřích Autoškoly a na dalších našich vývěsních místech.

          6. 7. 2019    9 hod.                Nohejbalový turnaj                        Sokolské hřiště

   31. 8. 2019    9 hod.                             Mochovská tlapka     Sokolovna
                       – soutěž v králičím hopu           

   31. 8. 2019   14 hod.          Setkání občanů – letní kino            Sokolské hřiště

        září                            Týden v pohybu                           Sokolské hřiště

  17. 9. 2019   19 hod.                        Keramika                                    Autoškola

        říjen                                Pohádka pro děti                            Sokolovna

   1. 10. 2019   19 hod.                        Keramika                                    Autoškola

 15. 10. 2019   19 hod.                        Keramika                                    Autoškola

 29. 10. 2019   19 hod.                        Keramika                                    Autoškola

AKCE V MOCHOVĚ       


